

Møde den: 08.10.2019 kl. 10-12
1443-134 (vært: Marie Louise)
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Eva Kvistgaard Arent (ST), Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE/Båndordfører), Birgitte Castenskjold Viborg (ASE), Marie Louise Bro Pold (Aarhus BSS), og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Gæster: Jette Loll og Lasse Tamberg medvirker under punkt 1.

Punkt 1	Evaluering af årets optag
Beskrivelse	v/Esben Dialog med Optag.
Referat	<p>Hos begge parter var der stor tilfredshed med, hvordan årets optag har kørt. Successen blev ikke mindst tilskrevet studie-startsgruppen, som har etableret værdifuld videndeling mellem Optag og fakulteterne. Derudover har nyskrivningen af optagelsesbrevene bidraget til færre misforståelser og derved mindre belastning af studievejledningen i studiestarten.</p> <p>Der er fortsat plads til forbedring på kandidatområdet. Her vil VEST-båndet gerne have en større indsigt i KA-optagets processer, især hvad man skriver til ansøgerne hvornår. Jette svarede hertil, at det er svært at angive eksakte datoer, da sagsbehandlingen sker løbende. Båndet luftede derefter ideen om en særskilt studiestartsgruppe vedr. kandidat. VEST-båndet vil vende spørgsmålet på sit næste møde, hvor studiestartsgruppens kommissorium skal under behandling.</p> <p>Listerne over personlige adresser på de nyoptagne, som båndet efterspurgte og siden fik udleveret, er vanskelige at fremskaffe, så praksissen vil kun fortsætte, hvis det er et stærkt ønske hos fakulteterne. FAK er stadig interesseret, men Marie Louise undersøger, om de selv kan trække listerne. Hvis dette er muligt, bliver vi dog nødt til at lave principper for, hvornår man må trække listerne.</p>

Dato: 03-10-2019
Ref: EHL

Side 1/4

	<p>Der var kun delvis opbakning til et foreslået minikursus om skriftlig kommunikation til studieguideredaktører. I virkeligheden er det mere SNUK, som kunne have gavn af et sådant kursus.</p> <p>I Optag er man glad for feedback. Her er håbet, at studiestartsgruppen kan fungere som model for andre samarbejder, fx om nogle af de sager, der ligger tidligere på året.</p> <p>Der har i år været mange kandidatnyoptagne, som er blevet udmeldt pga. manglende registrering af tidligere bacheloruddannelse, hvilket har bevirket, at deres betingede optagelse er udløbet.</p>
--	---

Punkt 2	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>Esben:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Høringen af UG-uddannelsesartikler er i fuld gang. UG-redaktionen har lovet et skriv med krav og retningslinjer til at dele med redaktører og bagland. • Uddannelsesgruppen kommer i båndet 3. december. <p>Eva:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Studieadministrationen flytter til Navitas efter nytår. <p>Marie Louise:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Afdelingslederstilling for VEST slået op med besættelse fra 1. januar.

Punkt 3	Drøftelse: Fælles prisaftale med Gecko
Beskrivelse	<p>v/Jesper</p> <p>Vi genoptager drøftelsen af en mulig fælles prisaftale med Gecko, som vi sidst havde oppe at vende i vinters.</p>
Referat	Afdelingerne har relativt mange udgifter til Gecko. Vi må kunne få et bedre tilbud, hvis vi står samlet. Anne tager en snak med Indkøb om, hvordan vi skal gribe processen an.

Punkt 4	Drøftelse: Webinformation til grønlandere
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p>Båndet har tidligere vedtaget, at sitet til grønlandere skal flyttes fra BSS' sider til det fælles domæne. En efterfølgende korrespondance har imidlertid godtgjort, at dette måske ikke er den bedste løsning. Vi kigger på, hvad de alternative muligheder er.</p>
Referat	<p>Esben argumenterede for en nedlæggelse, da der potentielt kommer et overopbud af redundant information til denne målgruppe.</p> <p>Båndet var indstillet på en nedlæggelse, såfremt Det Grønlandske Hus er indforstået. Esben kontakter Det Grønlandske Hus.</p>

Punkt 5	Drøftelse: Samarbejde med eksterne aktører
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p>I de sidste par år har Esben på foranledning af båndet booket lokaler til ungdomsorganisationen Team Succes, som afholder undervisningsforløb for studerende med anden etnisk baggrund med henblik på at skabe øget motivation hos denne gruppe. Formålet er sympatisk, men det rejser nogle principielle spørgsmål om, på hvilke måder vi samarbejder med eksterne aktører: bør vi fx stille lokaler til rådighed for dem? På den baggrund tager båndet en snak om rammerne for samarbejde ud af huset, og hvordan vi fremover håndterer henvendelser fra eksterne.</p>
Referat	<p>Som en tommelfingerregel bør der altid indgås en samarbejdsaftale. Anne hører rektoratet, om der er opbakning hertil. Esben ridser baggrunden op i en mail til Anne.</p>

Punkt 7	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	

Pipeline:

Supervision på tværs

Uddannelsesgruppe på besøg

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
22. 10.2019	10-12	3210-03.068
05.11.2019	10-12	1443-413

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.
